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Geachte woordvoerders milieu, 
  
Het plenaire debat over Wijziging van de Wet milieubeheer staat gepland in de week van 11 september. 
Deze wijziging regelt onder meer een wettelijke grondslag voor een asbestdakenverbod in 2024. Wij willen u 
enkele aandachtspunten meegeven ten behoeve van het debat. 
  
Wij steunen het asbestdakenverbod. We hebben eind juni alle gemeenten in Nederland geattendeerd op het 
komende verbod en adviezen gegeven om het asbest sneller van de daken te krijgen in afwachting op de 
wettelijke regeling.  Eén van de adviezen is om geen  kosten in rekening te brengen als particulieren hun 
asbest inleveren bij de milieustraat. Dit geeft minder risico op dumpingen en asbesthoudend zwerfvuil. 
  
Het wettelijk regelen van dit asbestdakenverbod biedt duidelijkheid aan gemeenten, eigenaren van 
asbestdaken en andere betrokken partijen. Deze duidelijkheid is noodzakelijk omdat zij zich tijdig moeten 
kunnen voorbereiden op de invoering van dit verbod en de uitvoering daarvan. Wel hebben gemeenten 
randvoorwaarden die voor de uitvoerbaarheid moeten worden geregeld zoals: 

-       Er moeten voldoende arrangementen komen om financiële knelpunten op te lossen. Wanneer een 
huiseigenaar de sanering van zijn asbesthoudende dak eenvoudigweg niet kan betalen, zal 
handhaving niet effectief zijn. Daarom moeten er snel voldoende financiële arrangementen 
beschikbaar zijn of moet een andere oplossing worden geboden. 

-       Integrale aanpak vanuit het Rijk is nodig. Bijvoorbeeld bij ontwikkeling van gebouwgebonden 
financiering voor de duurzame energietransitie moet ook gekeken worden naar mogelijkheden voor 
asbestdakensanering. Ook moeten belemmeringen voor asbestdakensanering in Arbo-regelgeving 
zoals het gebruik van hijskraanbakken en afstemming met natuurregelgeving worden opgelost.  

-       Duidelijkheid is nodig over de handhaafbaarheid van het verbod en de rol van het bevoegd gezag. 
Gemeenten hebben geen zicht op welke handhavingscapaciteit zij moeten gaan inzetten vanaf 
2024. Krijgen gemeenten handreikingen om deze taak naar behoren te kunnen uitvoeren? En wat 
gebeurt er indien gemeenten na 2024 onvoldoende capaciteit hebben om te kunnen handhaven op 
dit verbod? Asbestsanering als prioriteit aanmerken in het VTH (vergunningverlening, toezicht en 
handhaving) beleidsplan is niet dé oplossing want per definitie een lastige afweging in relatie tot de 
vele andere prioriteiten en de beschikbare handhavingscapaciteit. 

-       Er moet een goede toolbox komen voor gemeenten en andere betrokken partijen. Hier wordt op dit 
moment hard aan gewerkt door de samenwerkende partijen bij het programma Versnellingsaanpak 
asbestdakensanering. 

  
Als u vragen heeft horen we dat graag. 
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